
Dåstrup Vandværk A.m.b.A. 
Formanden: Arne Christiansen, Henriettevej 5, Dåstrup, 4130 Viby Sj. Telefon +45 2196 2292 

3. september 2013 Side 1 
 

Referat fra bestyrelsesmøde i  Sognehuset, Dåstrup Kirkevej , mandag den 2.september 2013 

Deltagere:  Arne, Erik K., Jørn, Christian (sup), Jørgen T. (sup), Jørgen J. (vandværkspasser), Finn 

Afbud:  Erik O., Kim (ferie), Niels-Peter (kursus), Lars (sup). 

Referat fra bestyrelsesmødet den 10. juni 2013 blev godkendt og underskrevet 

1.  Information fra formanden: 

Opfølgning på mødet i juni: 

Regulativet og privat initiativ . Nyt dokument til hjemmesiden, vil blive udarbejdet og forelagt på næste 

møde. 

Anden orientering: 

Værket: 

a) Vandforbruget i juli og august har været ekstremt højt, så hvis  vi gangede op i forhold til dette, ville 

årsforbruget blive ca.  10.000 m3 højere, men mon ikke vi lander omkring 55.000 m3 i år. I dag 1923 var 

forbruget 4014 m3 for 25 dage i august og stadig med et rimeligt højt forbrug pr dag bliver det lidt 

spændende at se, hvor vi lander, når vi gør året op i januar. 

b) Befordringspumperne er nu under 50% effektivitet, men de har trods alt klaret leverancen uden at 

køre hele natten. Der er  bestilt to nye hos Jysk Vandrensning, som er installeret i sidste uge. Samtidig 

ændrede vi cyklus, så den ene pumpe kører 12 eller 24 timer primært og derefter den anden.  Herved kan vi 

forlænge levetiden for de nye pumper til 6-7 år mod 4 år for de gamle. Samtidig har vi fjernet flaskehalsen, 

så vi kan levere 27m3 i timen og producere det samme løbende. 

c) Den gamle formand,  Lars Lykkegaard, har fundet en gammel målsat skitse af vores rentvandstank (2) 

i haven. Den er 5 x 8 meter i ydermål. Med 2 meters højde giver det 80m3 ydermål og en effektiv behold-

ning på 65m3 ved 180cm højde og 20cm i vægtykkelse. Så i praksis råder vi over 75m3 max. minus min. 

d) Kim har foreslået at vi udskifter vores iltningstårn (trapper) med et nyt anlæg, som kan leveres af 

Danwatec i Sorø. Jeg kender ikke prisen i skrivende stund, men når den foreligger vil I høre nærmere. Indtil 

da har jeg skubbet renoveringen jfr. oplægget fra Krüger, som JV har givet tilbud på. Jeg mangler at høre 

mureren hvad det vil koste at støbe op så befordringstanken kun bruges ca.  35%.  Kims forslag om en 

stålbeholder kan være en mulighed hvis vi vælger en mere moderne iltningsanlæg.  Hvis den skal indgå i 

nuværende setup med iltningstrappen vil det blive meget vanskeligt at få den tæt mod væggen, men det vil 

tiden vise.   

e) Fugten i værket er klaret af nyt tag (isolering) samt nuværende anlæg. Dog kunne vandværkspasser 

godt ønske sig lidt mindre fugt på afgang filter. Så vi overvejer at indkøbe et lille anlæg til dette formål til 

næste år. 

f) Roskilde Kommune har inviteret til møde(29.august) om BNBO (boringsnære områder). Erik K og jeg 

deltager i mødet og giver et kort referat på mødet. Jeg har indsendt svar på et spørgeskema fra 

ingeniørfirmaet Rambøll. 
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g) Udskiftning af vandmålere. Finn orienterede om, at der udskiftes ca. 160 målere i løbet af september. 

Arbejdet er desværre en uge forsinket p.g.a. manglende levering af forskruninger, men Finn forventer at 

arbejdet er færdigt senest 4. oktober. 

h) Pejling 1. august udført af Erik K samt Niels-Peter. Trods sommer var vandstanden i boringerne 

højere end tidligere, måske p.g.a. den ekstra produktion har gjort dem mere levedygtige ??  

i) Grundfos (Søren) skylder os en pris på deres overvågningssystem. El-firmaet skal have 45.000 kr. så 

jeg venter stadig. Robotec har vi ikke hørt fra. Jeg var en tur i Snoldelev og så på den nye generation  af 

Sauter, som er blevet installeret der. Det virker fint og let overskueligt, men der er mange funktioner og 

muligheder som nok ikke anvendes i dagligdagen. Ny PC og indmad i styreboksen til  i alt 100.000 kr. 

j) Hjemmesiden er ajourført med info om nye målere. Kig på hjemmesiden. Vi har benyttet os af 

blokken med nyheder.  Evt. kommentarer til Kim. 

k) Et statusmøde med kasserer og senere med vandværkspasser er det også blevet til. Opgavelisten for 

tiden der kommer,  rummer bl.a.: 

1) Ledelsessystem jfr miljømin. vejledning. Vi overvejer og kommer med et oplæg til et møde i 2014 

2) Etablering af elektronisk postkasse til vandværket senest 1. nov2013. Finn arbejder på sagen. 

3) Etablering af to nye aftapningssteder til vandanalyser. Den ene på Pilevænget 17 (enden af 

 Pilevænget) er bestilt. Den anden måske i enden af Birkede Møllevej (ny ventil når vi laver 

 ringforbindelsen i 2014) - overvejes i forbindelse med ringforbindelsen. Laves som spiralformede 

 ledninger, som kan trækkes op så vi kan tage prøven ovenover brønden. 

4) Afregningsinfo til Roskilde Forsyning. Vi afventer henvendelse fra forsyningen som har opsagt den 

 gamle aftale og regner på hvad vi skal have for at levere og måske levere 4 gange om året fra 2016 

5) Udluftning af målerbrønden i Vestergade (undgå fugt ) aftales med Jysk Vandrensning. 

6) Udskiftning af forbrugsmålere. 156 stk. + de 20 som er skiftet giver ca. 150 til næste og følgende 

 år, så vi er i fuld fjernaflæsning fra 2016, men allerede 2015 efterår har vi alle målere på 

 fjernaflæsning. Se i øvrigt senere. 

7) FVD skriver om it-sikkerhed, men indtil vores overvågningsanlæg er etableret er det ikke en 

 udfordring for os, så vi følger med. 

8) Har I husket at læse vandposten ??  Seneste udgave er fra juni måned og den rummer en række 

 spændende artikler. 

Forsyningsanlægget: 

1. Brud på Svenstrupvejen 14 og Søster Svenstrup Byvej 25 er blevet repareret.  Vi har annonceret lukning 

på hjemmesiden kort tid før arbejdet gik i gang. 

2. Der mangler asfalt på Assendløsevej efter vores reparation i 2011. Der syntes at være et hul i vejen 

udfor Byvejen 16.  Christian Grøn er blevet bedt om at se på Byvejen, medens Jørgen (VVP) taler med 

vejformanden angående Assendløsevejen.  

Sektionsventilerne: 

Skal motioneres i løbet af september/oktober måned. Chr. Grøn er bedt om at få etableret 

markeringspæle, men opgaven skal løses også uden disse. 
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Orientering fra vandværkspasser: 

Er medtaget under punkt "Information fra formanden". 

Orientering fra kassereren: 

Finn henviste til den udsendte saldobalance, og oplyste, at der ikke havde været de store betalinger siden 

seneste bestyrelsesmøde.  Finn nævnte dog, at der "hænger" nogle regninger til Chr. Grøn angående 

udskiftede ventiler i udstykningen på Hans Olsens Vej, ligesom der netop er leveret ca. 160 vandmålere, 

som bevirker et træk på likviditeten.  Endvidere nævnte Finn, at vi overvejer at ændre opkrævningstermin 

således, at denne ændres fra 1.5 og 1.11 til 1.3 og 1.9. Formålet er dels at opnå at årsopgørelsen ligger 

tættere på aflæsningstidspunktet som )ved indførelse af fjernaflæsning fuldt ud i 2015) kan ændres til 

31.12., dels en forbedring af likviditeten.  Skal drøftes senere. 

Beslutning om plan/ændring af plan: 

- Ændre iltningsprincip. Udsættes til december mødet. 

- Oplæg til beslutningsforslag til generalforsamlingen 2014. Arne og Finn laver oplæg til dec. 

- Info til Roskilde Forsyning - vilkår for aflevering af måleroplysninger. Finn rykker. 

Eventuelt: 

- Næste møde den 2. december 2013.  Chr. sørger for indkøb. 

- Pejling den lørdag 26. okt. (Chr.) og søndag den 27. okt. (Jørn). 

- Finn oplyste, at der bliver 1 forbruger mindre, idet Birkede Brovej 5 (Betonlemenets gård) afbrydes. 

 

Referent;  Finn Rasmussen 

 

 

 


